
Møde overgangsbestyrelsen i Viby-Rosenvang dagtilbud 

 

23./5.-2019 17.15-19.45 

Mødeleder Lisbeth Skjøttgaard 

Referent: Anne Mette (Neptunvej) 

1. Til stede 

Anne-Mette (Moltkesvej), Sidse (Grundtvigsvej), Henrik (Østerbo), Anne Mette (Neptunvej), 

Lasse (Tumlehuset), Kristian (Vidtskue), Lene (Fredensvang), Maria Nico (Bjørnbaksvej) 

Medarbejdere: Lara, Gitte og dagtilbudsleder Lisbeth. 

 

2. Rundvisning i Bjørnbaksvej 

 

 

3. Nyt fra Lisbeth: 

a. Nyt MED-Udvalg. Lykkes med snedighed og godt samarbejde at få nedsat ny 

MEDudvalg, der sikrer repræsentation fra alle afdelinger.  

b. Ledelsesteam og de enkelte afdelinger har fokus på arbejdet med fælles læreplan 

for dagtilbudet og med stærkere læringsfællesskaber. Opmærksomhed på at 

inddrage og høre alle stemmer,  samt sikre høj grad af erfaringsdeling på alle 

niveauer. 

c. Økonomien er anstrængt, men Lisbeth er ved at have overblik. Vi er udfordret på 

intervalpladser som skal fjernes, faldende børnetal i området/heraf flere ledige 

pladser samt langtids-sygemeldinger.  

Men der er en samstemthed omkring at løse udfordringen i fællesskab fx ved at 

udlåne medarbejdere fra en afd. til en anden for en tid for af den vej at reducere 

”hullet”. 

d. Lisbeth skal til møde med Planlægning sammen med andre Dagtilbud i Viby for at 

søge om der kan findes en løsning på det dalende børnetal. 

e. Minimumnormering → udgiftneutral → finde løsning herpå. Der gives udtryk for at 

der alene er fokus på antallet af voksne og ikke på, hvorvidt det er personer med en 

pædagogisk uddannelse.  

f. Det tildelte bygningsbudget er udfordret, rengøringsudgifterne er store, idet 

dagtilbuddet har flere (nye) institutioner, der er kommet til udenfor udbudsrunde på 

rengøring. Lisbeth rykker økonomiafdelingen for at høre, om der kan findes en for 

alle brugbar løsning på denne udfordring.  

g. Fra 2020 vil dagtilbuddets buget blive fordelt ud fra principperne for lønsumsstyring. 

Dvs. at hver afdeling tildeles en pose penge til lønudgifter beregnet ud fra antallet af 

indskrevne børn. 

h. Ingen lokal kvalitetsrapport i 2019, der kommer nyt herom, når det videreforløb er 

besluttet i Byrådet.  

i. Moltkesvej, der tidligere har haft to pæd. ledere går fra to til én leder pr. 

01.06.2019. Pia Hammershøj, der har været pæd. leder i børnehaven har fået andet 



arbejde og Gitte Kathrine, nuværende pæd. leder i vuggestuen bliver fremover pæd. 

leder for hele Moltkesvej.  

Vi takker Pia for indsatsen og ønsker held og lykke med de nye udfordringer. Der 

udtrykkes enighed om, at Gitte Kathrine er den rette kvinde til opgaven. 

 

4. Udkast til formandsberetning godkendt og bestyrelsesforpersonerne går videre med den. 

Hvert forældrevalgtbestyrelsesmedlem er forpligtet til at fremlægge beretningen i 

den afd. de er valgt. 

Der skal være foretaget valg til forældrerådene i afdelingerne i juni eller august.  

 I forbindelse med konstituering skal der fra hver forældreråd vælges en forældrerep.    

til bestyrelsen. Blandt medarbejderne vælges i alt tre personalerepræsentanter (sker 

på fælles møde d. 20.06.2019.  

 

5. Gruppedrøftelser omk. forældresamarbejde, - som et tema fra læringsblomsten i arbejdet 

med ny pæd. læreplan. Bestyrelsen får på den måde sin stemme med i abejdet.  

Drøftelserne tager afsæt i følgende spørgsmål: 

 

a. Hvilke forventninger har du til personalet i samarbejdet omk. dit barn? Bliver de 

indfriet? Hvis ja hvordan? Hvis nej, hvad ønskes anderledes 

b. Hvilke muligheder har du for at få vejledning og sparring fra personalet ift. dit barns 

trivsel, læring, dannelse og udvikling? 

c. Hvordan oplever du samarbejdet (både det formelle og i hverdagen) med personalet 

omk. dit barns trivsel, læring, dannelse og udvikling? 

 

Uddrag af drøftelsen af disse: 

Forventningsafstemning mellem pædagoger og forældre 

Få de pædagogiske refleksioner bag aktiviteterne  

Telefonopkald fra personale hvis der er noget angående sit barn. 

Mere fokus på formidling (hvad har de lavet, hvad synger de, hvilken udvikling 

gennemgår de)  

Personale der giver tid og tillid til forældrene 

Kunne finde en voksen, der kender sit barn 

Månedens sang, tema, fælles fokus. 

Brug af børneintra -evt infoskærm med nyheder på i institutionen 

Kun relevante informationer, så platformen ikke mister sin nyhedsværdi. 

Der er de ”store” samtaler og efter behov flere små samtaler løbende.  

Deling af billeder med faglig vinkel inspirerer.  

Oplever at personalet har og tager tid til en kort snak.  

Brug af skriftlig kommunikation omk. barnets overgang til børnehave, hvad 

forventes? Hvad skal barnet ind til? Mv. 

Billeder og skriv på intra er godt, - specielt når det viser noget om hverdagen.  

Personalets tilgængelighed er vigtig. Er tiden der ikke, kan der med fordel aftales en 

tid. 

Ønske om en mere faglig vinkel på formidlingen, - meget mere fokus på hvorfor? De 

pædagogiske overvejelser er de interessante.  

Tillid til at personalet henvender sig, når det er nødvendigt. Tillid til altid at kunne 

finde en voksne, hvad har mit barn lavet? hvad er det optaget af?  



FLOW mellem hjem – inst—hjem 

Pædagogisk inspiration er afgørende, - dannelse. Nye ting mit barn kan, fx 

overrasket over, hvor selvhjulpen barnet allerede kan være i en ”ung” alder. 

Vejledning fra en fagperson er af stor betydning for den indsats jeg som forælder 

kan gøre, både for at skubbe til udvikling, til at sikre fortsat udvikling mm. 

It og kommunikation , store krav for forældre, - store krav af pædagogisk tema, - 

hvad er man optaget af i hverdagen?  

 

 

 

6. Evt.  

            Der er dialogmøde med rådmanden d. 3. juni fra kl. 18-20 på Frydenlundskolen.  

 Temaet er styrket læreplan og stærkere læringsfællesskaber.   

            Fra bestyrelsen deltager Lasse, Sidse, Martin, Marie, Gitte, Lara og Lisbeth. 

  

 Det blev besluttet, at Østerbo fraviger deres 0-sukkerpolitik, den dag de har jubilæum.  

 


